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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 21.12.2023, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată 

prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 314 din 15.12.2023 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României şi Imnul Uniunii Europene.  

Se intonează cele două imnuri. 

 

Sunt prezenţi astăzi la ședința noastră 31 de colegi. Lipsesc 2 consilieri județeni. (dna Elena-

Ramona Guraliuc și dna Mihaela Hrițcu-Lafontain) 

Participă la şedinţă domnul secretar general al județului, dar și doamnle și domnii directori 

din aparatul de specialitate și din instituțiile subordonate. 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde un număr de 26 de puncte, din care 23 sunt 

proiecte de hotărâri. 

Propun suplimentarea ordinii de zi cu trei proiecte, respectiv:  

- Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri pentru asigurarea continuității 

serviciului de transport public judeţean de persoane prin curse regulate în județul Botoșani, începând 

cu data de 01.01.2024 (Proiect 253 din 18.12.2023); 

- Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcții al aparatului de specialitate al 

Consiliului Județean Botoșani, aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.70 din 

28.03.2022, modificat prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.271 din 21.12.2022 (Proiect 

254 din 18.12.2023); 

- Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu județean, al bugetului 

instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii și efectuarea de 

modificări în Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 2023 (Proiect 255 din 

19.12.2023). 

Proiectele propuse suplimentar vor fi incluse în ordinea de zi înaintea proiectului pentru care 

vom vota cu vot secret. 

Menționez că pentru toate proiectele de hotărâre avem avize favorabile de la comisiile de 

specialitate. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi. Proiect de hotărâre privind stabilirea tarifelor pentru 

serviciile prestate de Centrul Judeţean pentru Conservarea şi Promovarea Culturii Tradiţionale 

Botoşani, pentru anul 2024. (Proiect nr. 207 din 10.11.2023) 

Potrivit legii în vigoare, „aşezămintele culturale, instituţii publice, pot stabili, în condiţiile 

legii, preţuri sau tarife pentru activităţile pe care le desfăşoară, sumele încasate reprezentând venituri 

proprii ale acestora. Veniturile proprii vor fi utilizate numai pentru finanţarea proiectelor şi 

programelor culturale”. 

Propunerile de tarife transmise de Centrul de Creație Botoșani pentru anul 2024 sunt 

neschimbate față de anul 2023 și sunt prezentate în anexa la proiectul de hotărâre. 
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Dacă sunt discuții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru 

serviciile prestate de Școala Populară de Arte „George Enescu” Botoșani pentru anul 2024. (Proiect 

nr. 208 din 10.11.2023) 

De asemenea, Şcoala Populară de Arte „George Enescu” Botoşani îşi desfășoară activitatea 

în baza prevederilor Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului nr.118/2006 privind înfiinţarea, organizarea 

şi desfăşurarea activităţii așezămintelor culturale.  

Având în vedere prevederile legale menţionate, Şcoala Populară de Arte „George Enescu” 

Botoşani a înaintat spre aprobare propunerile de tarife pentru anul 2024, tarife prezentate în anexa la 

proiectul de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor practicate de 

Orchestra Populară „Rapsozii Botoșanilor” Ioan Cobâlă pentru serviciile prestate în anul 2024. 

(Proiect nr. 209 din 10.11.2023) 

Orchestra Populară „Rapsozii Botoşanilor” Ioan Cobâlă este instituţie publică de spectacole 

şi concerte, având autonomie în stabilirea şi realizarea programelor proprii. 

Orchestra Populară „Rapsozii Botoşanilor” Ioan Cobâlă a transmis spre aprobare propunerile 

de tarife pentru anul 2024, conform anexei la prezentul proiect de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor practicate de 

Muzeul Județean Botoşani, pentru serviciile prestate, în anul 2024. (Proiect nr. 210 din 10.11.2023) 

În baza prevederilor Legii muzeelor şi colecţiilor publice, activitatea muzeelor şi a colecţiilor 

de drept public se finanţează din venituri proprii şi din subvenţii de la bugetul de stat sau de la bugetele 

locale, după caz.  

Muzeul Judeţean Botoşani a transmis spre aprobare propunerile de tarife pentru anul 2024, 

conform anexei la proiectul de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru 

serviciile prestate de Memorialul Ipotești – Centrul Național de Studii „Mihai Eminescu”, pentru anul 

2024. (Proiect nr. 211 din 10.11.2023) 

Memorialul Ipoteşti – Centrul Naţional de Studii „Mihai Eminescu” a transmis spre aprobare 

propunerile de tarife pentru anul următor, conform anexei la prezentul proiect de hotărâre. 
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Tarifele propuse de Memorialul Ipoteşti – Centrul Naţional de Studii „Mihai Eminescu” au 

fost stabilite în conformitate cu prevederile legale. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea unor tarife pentru 

drumurile publice de interes județean, administrate de către Direcţia Judeţeană de Drumuri şi Poduri 

Botoşani, pentru anul 2024. (Proiect nr. 218 din 15.11.2023) 

Prin urmare, în temeiul prevederilor Ordonanţei Guvernului nr.43/1997 privind regimul 

drumurilor, tarifele pentru transporturile rutiere efectuate pe drumurile de interes judeţean cu vehicule 

a căror masă totală maximă admisă depăşește limitele prevăzute în anexele nr.2 şi 3 ale actului 

normativ menţionat, se stabilesc de administratorii drumurilor publice şi se aprobă prin hotărâre a 

consiliilor judeţene.  

De asemenea, tarifele pentru utilizarea şi accesul în zona drumurilor se stabilesc de 

administratorul drumurilor şi se aprobă prin hotărâre a Consiliului Judeţean pentru drumurile de 

interes judeţean. 

Menţionez faptul că tarifele propuse pentru anul 2024 rămân neschimbate. 

Dacă sunt dezbateri? Nu sunt. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea efectuării concediului 

de odihnă restant, aferent anului 2023 de către persoanele cu funcții de demnitate publică din 

conducerea Consiliului Județean Botoșani, în cursul anului 2024. (Proiect nr. 230 din 07.12.2023) 

Conform legislației în vigoare, salariații au posibilitatea de a efectua concediile restante în 

anul următor. În cazul președintelui și vicepreședinților consiliilor județene, efectuarea zilelor de 

concediu de odihnă restante în anul următor, conform art. 8, alin. 2 din OUG 80/2003, trebuie 

aprobată de Consiliul Județean.   

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind trecerea unui bun din domeniul 

public al Județului Botoșani în domeniul public al Comunei Răchiți, județul Botoșani. (Proiect nr. 

231 din 08.12.2023) 

Primăria Comunei Răchiți a solicitat identificarea unui teren în zona Cișmea la limita între 

Municipiul Botoșani și Comuna Răchiți, pentru amplasarea unei Stații de reglare și măsurare a gazelor 

și trecerea acestuia cu titlu gratuit din domeniul public al Județului Botoșani în domeniul public al 

Comunei Răchiți. 

După cum știți cu toții, Consiliul Județean Botoșani și instituțiile subordonate sprijină toate 

investițiile cu fonduri naționale sau europene care duc la dezvoltarea județului. Astfel, vă supun la 

vot proiectul de hotărâre de transfer gratuit a suprafeței de teren identificate, de la Cantonul Cișmea, 

fără de care implementarea proiectului de alimentare cu gaz a comunei Răchiți nu s-ar putea realiza.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 



4 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind trecerea unor bunuri din domeniul 

public al Județului Botoșani în domeniul public al Comunei Pomârla, județul Botoșani. (Proiect nr. 

235 din 11.12.2023) 

Consiliul local al comunei Pomârla a solicitat trecerea unor bunuri imobile situate în comuna 

Pomârla, din domeniul public al Județului Botoșani în domeniul public al Comunei Pomârla.  

Aceste bunuri sunt în proprietatea Județului Botoșani și în administrarea Direcţiei Generale 

de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani.  

Prin urmare, DGASPC și-a exprimat acordul pentru trecerea lor în domeniul public al 

Comunei Pomârla.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind solicitarea de trecere a unor 

bunuri din domeniul public al Comunei Pomârla, județul Botoșani în domeniul public al Județului 

Botoșani. (Proiect nr. 236 din 11.12.2023) 

DGASPC Botoșani a transmis faptul că pentru funcționarea, în bune condiții, a celor cinci 

servicii sociale de tip „casă de tip familial“ situate pe teritoriul UAT Pomârla, sunt necesare un imobil 

cu aproximativ 1000 mp teren pentru asigurarea spațiilor de depozitare și birouri, precum și un teren 

de 10000 mp pentru activități în aer liber. 

Comuna Pomârla a identificat bunurile în cauză și a înaintat documentele solicitate pentru 

promovarea prezentului proiect de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcții 

al Orchestrei Populare „Rapsozii Botoșanilor” Ioan Cobâlă, aprobat prin Hotărârea Consiliului 

Județean Botoșani nr. 113 din 29.06.2023. (Proiect nr. 239 din 12.12.2023) 

Menționez că transformările propuse sunt motivate de promovarea în grad profesional a unui 

salariat, respectiv de posibilitatea prezentării la concurs a unui număr de personal de specialitate mai 

mare care să promoveze folclorul botoșănean. Alte modificări propuse în statul de funcții se referă la 

avansări în gradații superioare a unor salariați, corespunzătoare tranșelor de vechime în muncă, în 

conformitate cu prevederile legii salarizării. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea preţurilor medii ale 

produselor agricole pentru anul 2024. (Proiect nr. 240 din 12.12.2023) 

Potrivit prevederilor cuprinse în Codul Fiscal, în cazul în care arenda se exprimă în natură, 

evaluarea în lei se va face pe baza preţurilor medii ale produselor agricole, stabilite prin hotărâri ale 
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consiliilor judeţene, în baza propunerilor făcute de direcţiile teritoriale de specialitate ale Ministerului 

Agriculturii.  

În acest sens, Direcţia pentru Agricultură Botoşani a transmis propunerile privind preţurile 

medii ale produselor agricole pentru anul 2024. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie 

al bugetului propriu judeţean și al bugetului instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau 

parţial din venituri proprii, pe cele două secţiuni, pentru perioada 01.01 – 30.11.2023. (Proiect nr. 

243 din 13.12.2023) 

Având în vedere prevederile legale în vigoare, supun atenției dumneavoastră proiectul de 

hotărâre privind aprobarea contului de execuţie al bugetului propriu judeţean și al bugetului 

instituţiilor şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, pentru perioada 

menționată anterior, pe cele două secţiuni.  

Menționez faptul că în perioada 01 – 31 decembrie 2023 se vor efectua plăți, contul de 

execuție la data de 31 decembrie 2023 urmând să fie prezentat până la data de 31 mai 2024. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și 

statului de funcții pentru Unitatea de Asistență Medico - Socială Sulița. (Proiect nr. 244 din 

14.12.2023) 

Aprobarea organigramei și a statului de funcții conform prevederilor Legii nr. 296/2023. În 

urma modificărilor propuse,  numărul total de funcții în structura instituției este de 47.  

Statul de funcții include și modificări privind avansări în gradații superioare a unor salariați 

corespunzătoare tranșelor de vechime în muncă. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea organigramei și 

statului de funcții pentru Unitatea de Asistență Medico - Socială “Dr. Elena Popovici” Flămânzi. 

(Proiect nr. 245 din 14.12.2023) 

Ca și la punctul anterior, modificările se fac în baza Legii nr. 296/2023. Statul de funcții 

include și modificări privind avansări în gradații superioare a unor salariați, corespunzătoare tranșelor 

de vechime în muncă, conform prevederilor legii salarizării. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de investiții 

aferent activelor date în administrare sau în concesiune, care se finanțează din Fondul IID în anul 
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2024, pentru proiectul ”Sistem integrat de management al deșeurilor în județul Botoșani”. (Proiect 

nr. 246 din 14.12.2023) 

Planul de investiții cuprinde următoarele obiective:  

1. Lucrări de investiție în cadrul CIMD Stăuceni;  

2. Infrastructură pentru realizarea transferului deșeurilor în zona I – Dorohoi;  

3. Modernizare infrastructură de colectare și transport deșeuri în Județul Botoșani.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației 

tehnico-economice și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții „Realizarea 

monumentului comemorativ al accidentului de la Huțani”. (Proiect nr. 247 din 14.12.2023) 

Consiliul Județean Botoșani, în parteneriat cu Comuna Vlădeni, realizează un monument 

comemorativ în localitatea Huțani, în memoria victimelor accidentului din data de 29 iunie 1980.  

După finalizarea proiectului tehnic, Comisia Tehnico-Economică a aprobat indicatorii 

tehnico-economici pe care astăzi îi supun votului dumneavoastră.  

Monumentul va avea o suprastructură de rezistență din material metalic, baza fiind realizată 

din beton armat aparent și va conține trei trepte circulare care vor oferi un soclu monumentului. 

Conceptul monumentului se dezvoltă pe imaginea unei cruci descrisă de 2 brațe din oțel, în jurul 

căreia se va realiza o scară elicoidală cu 48 trepte de culoare albă, fiecare treaptă simbolizând câte o 

victimă a gravului accident.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Următoarele patru proiecte au același caracter.  

În conformitate cu prevederile legale, după finalizarea procedurilor de achiziție publică și 

încheierea contractelor de lucrări, se aprobă indicatorii tehnico-economici actualizați, pentru devizul 

de investiții. Toate acestea sunt detaliate în anexele de la aceste proiecte de hotărâre. Vă prezint cele 

patru proiecte. 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea caracteristicilor 

principale și indicatorilor tehnico-economici actualizați pentru obiectivul de investiții „Modernizare 

DJ 294B, Ștefănești-Murguța-Dobârceni, km 2+400-13+010, județul Botoșani”, aprobat pentru 

finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”. (Proiect nr. 248 din 15.12.2023) 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea caracteristicilor 

principale și indicatorilor tehnico-economici actualizați pentru obiectivul de investiții „Modernizare 

DJ 291K, DJ 291B (Lozna) – Călinești – DN 29C – Talpa, km 0+000-7+009, Județul Botoşani”, 

aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”. (Proiect nr. 249 din 

15.12.2023) 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea caracteristicilor 

principale și indicatorii tehnico–economici actualizați pentru obiectivul de investiții „Modernizare 

DJ 293A, Coțușca – Viișoara Mică–Viișoara, km 1+010 – 7+000, judeţul Botoşani” , aprobat pentru 

finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”. (Proiect nr. 250 din 15.12.2023) 

Dacă sunt intervenții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 21 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea caracteristicilor 

principale și indicatorilor tehnico-economici actualizați pentru obiectivul de investiții „Modernizare 

DJ 294A, Avrămeni - Panaitoaia - D. Cantemir - DN 24C, km 2+100 - 9+910, județul Botoșani”, 

aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”. (Proiect nr. 251 din 

15.12.2023) 

Cu precizarea că toate cele patru investiții sunt în plin proces de executare, vă supun la vot 

și acest proiect. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 22 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare şi funcţionare a Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Botoşani și 

a Regulamentelor de organizare și funcționare a unor servicii sociale care funcționează în cadrul 

acesteia. (Proiect nr. 252 din 15.12.2023) 

Organigrama DGASPC Botoșani a fost aprobată prin Hotărârea Consiliului Județean 

Botoșani nr.222/14.12.2023, fiind operate unele modificări ale structurii funcționale. 

Prin urmare, se impune aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a DGASPC 

și a Regulamentelor de organizare și funcționare ale unor servicii sociale care au suferit modificări și 

care funcționează în subordinea acestei instituții. 

În forma finală a hotărârii, la anexele referitoare la serviciile sociale înființate prin Hotărârea 

Consiliului Județean Botoșani nr. 222 din 14.12.2022, se va trece numărul și data acestei hotărâri. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 23 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind 

aprobarea unor măsuri pentru asigurarea continuității serviciului de transport public judeţean de 

persoane prin curse regulate în județul Botoșani, începând cu data de 01.01.2024 (Proiect 253 din 

18.12.2023) 

Prin proiect se propune prelungirea Programului de transport județean de persoane în județul 

Botoșani, aprobat prin H.C.J. nr. 178 din 20.12.2012, cu modificările ulterioare, până la intrarea în 

vigoare a noului Program de transport public județean de persoane aprobat prin Hotărârea Consiliului 

Județean nr. 196 din 30.09.2022, dar nu mai mult de data de 31.03.2024. 

Consiliul Județean a finalizat procedura de achiziție publică pe 10 loturi dintre cele scoase 

la licitație, urmând a semna contractele de delegare, după care începe perioada de mobilizare.  
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În acest context, se propune prelungirea duratei Contractelor de delegare de gestiune 

încheiate cu operatorii de transport rutier și a licențelor de traseu până la data intrării în vigoare a 

noilor Contracte de delegare atribuite în baza procedurii de achiziție publică, dar nu mai mult de 

31.03.2024, în vederea asigurării continuității serviciului de transport public de persoane la nivelul 

județului Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog! 

 

Doamna Agnes Holca: 

Eu am o mică nelămurire. Știu că acești furnizori de servicii nu au fost plătiți de aproximativ 

două luni. Bineînțeles că și numărul copiilor care au fost transportați cu aceste mijloace de transport, 

din motive lesne de înțeles, s-a înjumătățit. Știu, de asemenea, că există niște inadvertențe, nu cunosc 

amănunte, probabil că o să ne lămurească cineva, între forma contractuală și ANSCR, dacă zic bine. 

Știu, de asemenea, că 22 de județe au rezolvat această problemă, 13 județe nu au rezolvat-o. Din 

păcate, între aceste 13 județe există și județul Botoșani.  

Prin urmare, eu vreau să înțelegem ce se întâmplă și apoi să înțelegem, dacă problema nu a 

fost rezolvată, cum Dumnezeu prelungim ceva ce nu funcționează? Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Domnule director Micu, vă rog să interveniți! 

 

Domnul Iulian Micu: 

Doamnelor și domnilor consilieri, doresc să clarific câteva aspecte legate de problemele 

ridicate de dumneavoastră. Contractele de delegare de gestiune actuale sunt contracte legal întocmite, 

sunt operabile până la data de 31.12.2023. Ele au fost întocmite în baza legislației române și a 

directivelor europene de aprobare a Regulamentului de funcționare a serviciilor de transport public 

local. Prin  urmare, în urma licitației publice care s-a organizat în conformitate cu prevederile Legii 

99 din 2016 privind achizițiile sectoriale, noi suntem obligați să asigurăm în luna ianuarie, februarie, 

martie, pe perioada mobilizării, continuitatea serviciului de transport la nivel de județ. Asta ce ar 

însemna? Dacă noi astăzi nu aprobăm prelungirea prin act adițional a acestor contracte, nu procedăm 

la prelungirea licențelor de traseu, din 3 ianuarie operatorii nu că nu vor transporta elevi, nu vor mai 

transporta pe nimeni, deoarece nu au cadru legal de operare.  

La subiectul numărul doi, vis-a-vis de transportul elevilor, Consiliul Județean Botoșani, 

conform legislației în vigoare, nu este parte în mecanismul de decontare a plății elevilor, singurul 

lucru pe care doresc să îl precizez este faptul că toate contractele noastre sunt corecte, legale, le-am 

depus la Ministerul Educației, așteptăm hotărârea de Guvern care se află în dezbatere publică și 

probabil va fi aprobată cât mai repede, pentru a stabili acea sumă forfetară care va fi la nivel național 

ca o valoare medie, pe care o vom supune avizării, nu înțelegem de ce, din nou la ANRSC, după care 

o supun aprobării prin hotărâre de Consiliu Județean, ca să o poată aplica Inspectoratul Școlar 

Județean. Vă mulțumesc foarte mult!  

Restul, doresc să precizez, sunt relații contractuale între Inspectoratul Școlar și acei operatori 

economici care, într-adevăr, au emis două facturi o dată, pe luna octombrie și noiembrie, ceea ce 

normal că este o problemă. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule director! Dacă mai sunt alte intervenții? Vă rog! 

 

Doamna Agnes Holca: 

Mulțumesc, domnule Micu pentru explicații! Numai că am constatat în tot ceea ce ați spus 

dumneavoastră că ne referim la „vom face, ne va da”, totul se întâmplă la viitor. Eu am pus o altă 
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întrebare, am primit un răspuns pe sistemul, facem o glumă,  „Bună ziua, mătusă! Bat pari.” Ce facem 

cu aceste restanțe la plată? Și nu este adevărat că instituția Consiliului Județean nu este implicată. 

Consiliul Județean trebuie să facă diligențele necesare pentru ca lucrurile să funcționeze așa cum 

trebuie ele să funcționeze, în conformitate cu acele contracte legale de altfel, eu nu am spus că nu 

sunt legale. Am spus doar că lucrurile nu funcționează.  

Prin urmare, este adevărat că aceste licențe trebuie să fie prelungite ca să fie în legalitate, 

dar eu vă întreb cum vor funcționa lucrurile dacă oamenii nu sunt plătiți? Asta era întrebarea. Ce 

facem pentru ca oamenii să primească restanțele? Celelalte 22 de județe cum și-au rezolvat problema, 

iar județul Botoșani, pe lângă celelalte 12, nu au rezolvat-o? Vorbim despre viitor. Dar oamenii 

aceștia cum funcționează fără bani? Eu asta întreb. Teoria este teorie, dar practica ne omoară.  

De fapt asta era întrebarea și la asta vreau să primesc un răspuns. Nu la „ce vom face?”. 

Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, doamna consilier județean! Dacă mai sunt alte intervenții? Nu avem. 

 

Doamna Agnes Holca: 

Nu vă supărați, vreau un răspuns. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Nu este atributul nostru, al Consiliului Județean.  

 

Doamna Agnes Holca: 

Întrebarea era când plătim restanțele? 

 

Domnul Iulian Micu: 

Dar nu plătim noi.  

 

Doamna Agnes Holca: 

Când se fac diligențele necesare ca să se poată plăti restanțele? 

 

Domnul Iulian Micu: 

Doamna consilier, deci noi am transmis Inspectoratului Școlar Județean toate datele care ne-

au fost solicitate. Sunt depuse la Ministerul Educației. Am transmis contracte, acte adiționale, 

bineînțeles copii după aceste documente, copii după licențele de trasee, am transmis date la ANRSC, 

la zi. De acum problema este într-adevăr, la nivel de ministere, la București. 

 

Doamna Agnes Holca: 

Celelalte 22 de județe cum au rezolvat și la noi nu se poate? 

 

Domnul Iulian Micu: 

Inspectoratele școlare s-au mișcat altfel, nu știu. Nu am detalii să vă pot spune despre cele 

22 de județe. Eu atât știu: că noi suntem funcționali pe contracte legale care sunt valabile până la 31 

decembrie. În mod normal trebuiau să recunoască contractele noastre, trebuiau să deconteze facturile 

operatorilor. Așa trebuia. Plătesc copii și vor primi sume forfetare.  

 

Doamna Agnes Holca: 

Nu ne-am mișcat la timp. 
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Domnul Iulian Micu: 

Ne-am mișcat, doamna consilier. La timp. Cu doamna adjunct Bălăucă s-a colaborat și s-au 

transmis documente la București de două luni. De o lună am transmis și la ANRSC. Avem document 

transmis de aviz a sumei forfetare la nivelul mediei județene de transport, lei/km. Dacă vă spun ce 

răspuns am primit...  

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule director! Trebuie să înțelegem că, contractele pentru navetă sunt 

contracte comerciale și ele sunt încheiate între ISJ Botoșani și Ministerul Educației. Nu sunt la noi, 

doamna consilier județean.  

 

Doamna Agnes Holca: 

Dacă tot este domnul inspector adjunct aici, poate ne explică. 

 

Domnul Ciprian Manolache: 

S-a ocupat doamna inspector Bălăucă exact de problema transporturilor. 

 

Doamna Doina Federovici: 

În fiecare instituție fiecare are anumite atribuțiuni. Mulțumesc! Dacă sunt alte dezbateri? 

Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (19 voturi „pentru”; 11 voturi „împotrivă”; 1 

„abținere”) 

 

Punctul 24 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind 

modificarea statului de funcții al aparatului de specialitate al Consiliului Județean Botoșani, aprobat 

prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr.70 din 28.03.2022, modificat prin Hotărârea 

Consiliului Județean Botoșani nr.271 din 21.12.2022 (Proiect 254 din 18.12.2023) 

Prin proiect se propune transformarea posturilor în care funcționarii publici sunt încadrați, 

în unele de nivel imediat superior, ca urmare a susținerii examenului de promovare în grad 

profesional. 

În urma modificării statului de funcții, autoritatea se încadrează în bugetul de venituri și 

cheltuieli aprobat pentru anul 2023. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 25 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind 

rectificarea bugetului propriu județean, al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate 

integral sau parțial din venituri proprii și efectuarea de modificări în Programul obiectivelor de 

investiții, aprobat pe anul 2023 (Proiect 255 din 19.12.2023) 

Prin Hotărârea Guvernului nr.1256/2023 s-a aprobat alocarea sumei de 3.110,00 mii lei 

pentru județul Botoșani, din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția Guvernului prevăzut în bugetul 

de stat pe anul 2023, pentru finanțarea unor cheltuieli descentralizate pentru servicii sociale din 

sistemul de protecție a copilului. 

Prin Decizia nr.10 a Șefului Administrației Județene a Finanțelor Publice Botoșani s-a 

suplimentat cota de 15% din impozitul pe venit la bugetul județului, încasat suplimentar în anul 2023, 

în sumă de 502,00 mii lei. 
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Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani a transmis 

comunicarea primită de la Ministerul Muncii și Solidarității Sociale – Autoritatea Națională pentru 

Protecția Drepturilor Persoanelor cu Dizabilități privind suplimentarea drepturilor acordate 

persoanelor cu dizabilități (dobânzi și transport) pe anul 2023, cu suma de 203,00 mii lei. 

Pe de altă parte, Muzeul Județean Botoșani solicită sprijin pentru finanțarea cheltuielilor 

aferente proiectului transfrontalier „Istorie și Muzică-valori care ne unesc” – Programul Operațional 

România-Republica Moldova 2014 – 2020, cu suma de 1.850 mii lei, urmare a faptului că tranșa a II-

a de finanțare ce trebuia acordată conform prevederilor art.4 alin.(4) din Contractul de grant nu a fost 

încă virată. 

Având în vedere cele prezentate, propun rectificarea bugetului propriu județean cu suma de 

3.815,00 mii lei, atât la partea de venituri, cât și la partea de cheltuieli, pentru anul 2023. 

Influențele intervenite în bugetul propriu județean, în bugetul instituțiilor publice și 

activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii, precum și în Programul obiectivelor de 

investiții și în poziția globală „Alte cheltuieli de investiții” sunt prezentate în anexele la proiectul de 

hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 26 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr.33/28.01.2021 privind desemnarea reprezentanților Consiliului Judeţean 

Botoşani în Consiliul Consultativ al Unităţii de Asistenţă Medico-Socială Săveni. (Proiect nr. 242 din 

13.12.2023) 

Prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 33 din 28.01.2021 au fost desemnați ca 

reprezentanți ai Consiliului Județean Botoșani în Consiliul Consultativ al Unității de Asistență 

Medico-Socială Săveni doamna Guraliuc Elena-Ramona și domnul Hrimiuc Liviu.  

Având în vedere că domnul Hrimiuc Liviu nu mai are calitatea de consilier județean propun 

desemnarea unui nou reprezentant al Consiliului Județean Botoșani în acest Consiliul Consultativ. 

Urmare a celor menționate, propun desemnarea domnului consilier Zlei Dimitre Cătălin ca 

reprezentant al Consiliului Județean Botoșani în acest Consiliul Consultativ al Unităţii de Asistenţă 

Medico-Socială Săveni. 

Dacă sunt discuții? Nu avem. 

 

Prin urmare, în vederea exercitării votului secret se impune desemnarea unei Comisii de 

numărare a voturilor, compusă din trei membri. Rog propuneri! Vă rog! 

 

Domnul Dorin Birta: 

Bună ziua, stimați colegi! Din partea PSD propun pe domnul Sergiu Marian. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Încă o propunere? 

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Domnul Nazare și, mai nou, în urma fuziunii PNL-ALDE, voi vorbi și în numele PNL. 

Domnul Gabriel Alecsandru. 

 

Domnul Gabriel Alecsandru: 

Accept provocarea.  
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Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc! 

Supun la vot propunerile făcute.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Comisia de numărare a voturilor a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi 

„pentru”) 

 

Dragi consilieri județeni, procedura de vot este următoarea: fiecare membru al consiliului 

județean va primi câte un buletin de vot.  

În cabina de vot, cine este de acord cu persoana propusă va lăsa netăiat numele acesteia. În 

cazul în care nu este de acord, va tăia cu o linie numele persoanei în cauză. 

După exercitarea votului secret, buletinele se introduc în urnă. La terminarea votului, 

Comisia de numărare va centraliza și va întocmi procesele-verbale privind rezultatul votului. 

Rog Comisia de numărare a voturilor să facă apelul nominal în vederea exercitării votului 

secret. 

Până începe comisia, o voi ruga pe doamna consilier județean Cristina Breșug să voteze 

prima pentru că știu că știu că are o activitate și să se poată retrage. 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Bună ziua!  

O invităm la vot pe doamna consilier județean Breșug Cristina. 

Urmează doamna președinte a Consiliului Județean Botoșani, doamna Federovici Doina-

Elena. 

Îl invităm pe domnul vicepreședinte Birta Dorin. 

Urmează domnul vicepreședinte Dăscălescu Corneliu-Bogdan. 

Urmează doamna consilier județean Abăcioaei Rodica. 

Domnul consilier județean Alecsandru Gabriel-Augustin. 

Urmează domnul consilier județean Andrici Cristian. 

Urmează doamna consilier județean Aramă Daniela. 

Îl așteptăm pe domnul consilier județean Aroșoaie Lucian. 

Se apropie de urnă domnul consilier județean Deleanu Constantin Dan.  

Secondat de domnul consilier județean Galan Gabriel. 

Se pregătește domnul consilier județean Gavrilaș Doru Costel. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog să vă opriți o secundă! Doamna consilier județean Cristina Breșug vrea să vă adreseze 

o invitație. Te rog! 

 

Doamna Cristina Breșug: 

Bună ziua, dragi colegi! Aș vrea să vă invit la un concert magic de Crăciun, al copiilor și 

tinerilor cu dizabilități din județul Botoșani, care va avea loc la Casa Tineretului, la ora 14:00. Vă 

rugăm să fiți alături de noi, nu o să vă pară rău, o să fie clipe minunate alături de acești copii speciali. 

Vă mulțumesc! Ora 14:00, Casa Tineretului. La revedere! O zi frumoasă! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim! 

 

Domnul Sergiu Marian: 

Stimați consilieri, ne reluăm activitatea de votare. 
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Îl invităm pe domnul consilier județean Gireadă Ionuț. 

Doamna consilier județean Guraliuc Elena-Ramona este absentă. 

Urmează doamna consilier județean Holca Agnes Mihaela.  

Doamna consilier județean Hrimiuc Galia. 

O invităm să preia buletinul de vot pe doamna consilier județean Hrițcu Lafontain Mihaela. 

Este absentă. 

Doamna consilier județean Jurgiu Mioara Paula. 

Îl așteptăm la vot pe domnul consilier județean Manolache Ciprian.  

Urmează subsemnatul, Marian Sergiu. 

Urmează doamna consilier județean Marocico Floarea. 

Se pregătește domnul consilier județean Maxim Ovidiu – Constantin. 

O invităm pe doamna consilier județean Murgu Cristina Andreea. 

Domnul consilier județean Nazare Gheorghe. 

Îl așteptăm pe domnul consilier județean Nichiteanu Tiberiu-Leonard la cabina de vot. 

Urmează domnul consilier județean Olaru Cătălin-Cristian. 

Îl invităm la vot pe domnul consilier județean Pătrăuceanu Constantin Neculai. 

Se pregătește domnul consilier județean Pintilei Grosu Cristian. 

O așteptăm la cabina de vot pe doamna consilier județean Saucă Mariana-Mirela. 

Domnul consilier județean Țîmpău Andron. 

Urmează doamna consilier județean Vaipan Raluca.  

Urmează domnul consilier județean Vrajotis Lazăr-Claudiu. 

Se pregătește domnul Zlei Dimitre Cătălin. 

 

Procesul de votare a luat sfârșit, comisia se retrage pentru numărare. 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Domnul Marcel Stelică Bejenariu: 

În urma exercitării votului secret, au fost înregistrate 31 de voturi „pentru”. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule secretar! 

Supun la vot proiectul de la punctul 26, cu excepția art. 1, pentru care s-a votat secret. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) (Doamna 

consilier județean Cristina Breșug a părăsit ședința după exercitarea votului secret) 

 

Punctul 27 de pe ordinea de zi: Aprobarea conținutului procesului verbal al ședinței 

extraordinare a Consiliului Județean Botoșani din data de 14 decembrie 2023. 

Dacă aveți obiecții cu privire la cele înscrise în conținutul procesului-verbal? Nu avem. 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (30 voturi „pentru”) 

 

Punctul 28 de pe ordinea de zi: Interpelări. 

Avem interpelări? Vă rog, doamna consilier! 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Stimați colegi, ne apropiem cu pași repezi de anul 2024, dar bilanțul anului 2023 ne arată că 

Spitalul „Mavromati” este într-o mare suferință. Un suflet de om, Alexandra Ivanov, s-a stins la 

Maternitate din cauza unui sistem bolnav și a nepăsării. Dar dacă le spunem asta copiilor Alexandrei, 
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oare ei înțeleg? Am sperat cu toții că nu a fost în zadar. Doar la câteva luni distanță, județul Botoșani 

a ajuns în toată presa locală și națională după descinderile procurorilor DNA la același spital. 

Corupție, trafic de influență, luare de mită, grup infracțional organizat. La noi, la Botoșani, culmea, 

tărâmul îngerilor și al sfinților. Acuzații foarte grave, probate de procurori, care ne radiografiază 

Spitalul Județean și ne arată cât de bolnav este și de păcătos. Este diferit total de prezentările 

pompoase și pline de flori de pe Facebook. Spitalul Județean este locul unde se moare cu zile în timp 

ce unii pozează în îngeri, sfinți și binefăcători.  

Un suflet de om s-a stins din cauza nepăsării, alte suflete cinstite nu se pot angaja în Spitalul 

Județean din cauza mafiei care cangrenează sistemul machiat cu marketing „La stat ca la privat”. 

Există și o parte bună în acest bilanț trist și dezonorant: măcar am inaugurat cu fast o 

spălătorie, în timp ce la intrarea în spital personalul TESA protesta în frig. Și toate acestea pentru ce? 

Pentru bani? Pentru gloria și faima imaginate ale cuiva? Există o anchetă în derulare și organele 

abilitate vor stabili vinovăția legală. Dar vinovăția morală cui aparține? „Nu am știut, nu am avut 

cunoștință” nu este un răspuns. Este o insultă la adresa celor care vin la spital cu speranța că își vor 

găsi sănătatea sau măcar puțină alinare, este o ofensă adusă celor care au crezut că vor fi evaluați 

după cunoștințe profesionale, nu după consistența plicului. Este o jignire pentru medicii și cadrele 

medicale profesioniste care își fac meseria cu conștiinciozitate, devotament și respect față de pacienți. 

Și revin: nu își asumă nimeni responsabilitatea morală pentru ce s-a întâmplat? Nu are nimeni nici o 

remușcare? Oglinda în care se privește o fi opacă?  

Iar noi, stimați colegi, ce girăm?  

Vă mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, doamna consilier județean! Dacă mai sunt alte interpelări? Nu avem. 

Ordinea de zi a fost epuizată. Vă mulțumesc pentru toată activitatea desfășurată pe tot 

parcursul anului 2023 și să ne dea Bunul Dumnezeu un an 2024 cu multă împlinire și să ne ducem la 

bun sfârșit tot ceea ce ne-am propus și tot ceea ce am aprobat în toată această perioadă! Vă mulțumesc 

tuturor și fiecăruia în parte! 

Zi frumoasă! 
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